
FREDERIKSSUND
KOMMUNE

Ældrerådet
Fredag den 28. april 2017 kl. 09:15 -  12:30 
Mødelokale F2, Lokale A105, Frederikssund Rådhus

MØDEDELTAGERE
Formand: Lise Lotte Due 
Næstformand: BentJakobsen 
Rigmor Nielsen AFBUD 
Vibeke Davids Hansen AFBUD 
Erik Nielsen

Christian Heiberg 
Ole Klenke
Jimmy Sarvad AFBUD 
Benny Andersen

Referat
1. Orientering fra kommunen

v/ Afdelingsleder for plejeboliger og døgnpleje Hanne Larsen

Plejehjemslæger: Der var 3 ansøgninger til DTE, samarbejde i gang med 
2 læger der kommer hver 14 dag, der tales med borgerne og evt. 
behandling aftales, man er på forkant. Lægerne skal undervise og vejlede 
personalet, hvilket skal sættes i gang.
Der kan forventes lægeskift, for nogle af borgerne.
Betaling for sygesikringsbevis, vil gå efter gængse regler.
Rådet ser gerne at der IKKE er brugerbetaling 
Ingen borgere skal føle sig presset til lægeskift, det er frivilligt.
Læge Lars Hanssen vil gerne være læge, Nordhøj i Skibby samarbejde 
skal igangsættes
Solgården er på vej vedr. samarbejde med 2 læger fra lægehuset. 
Tolleruphøj og Pedershave, har ikke fået nogle henvendelser fra læger. 
Samarbejdet skal evalueres sidst på året.

Åbne Centre Aktivitet: Alle borgere visiteres 1-2 gange ugentligt 
Der forsøges tages hensyn til individuelle ønsker.
Somatisk daghjem er for borgere der også har fysiske problemer 
Der er indkøbt forskellige redskaber til brug i centrene.
Der er ikke "gratis" transport til dagcentre.
Der er fortsat "gratis" kørsel til somatisk daghjem og kørsel for demente.

Hanne blev spurgt til en borger der ikke ka' få hjælp til rengøring, og hvor 
frivillige hjælper.
Det er noget der er oppe til debat hvilket er rigtigt vigtigt og læserbrevet i 
avisen fra Politiker Susanne Bettina Jørgensen, fra VEL blev rigtigt godt 
modtaget. Ældre skal bevare deres værdighed, og udelukkende hjælpes 
med ydelser det ikke længere er muligt selv at klare.

Klippekort: Kvalitetsstandard bliver politisk behandlet næste uge.
Der gives V2 time pr. uge.
Der er lavet info.foldere til borgere. Der er afsat midler til
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informationsmøder på centrene. Det sættes i gang hurtigst muligt. Der 
kan "spares sammen" så der er mulighed for større "arrangementer" 
Puljemidler gives i 2017 og 2018. Fra 2019 indgår det som bloktilskud og 
skal politisk bestemmes om ordningen fortsættes.

En snak om at ordningen gerne skulle fortsætte i 2019.

Afd. C er ved at blive renoveret derfor er den lukket. Personalet er 
midlertidigt på Pedershave. Borgerne er visiteret til bolig på Pedershave. 
Afd. C. på De Tre Ege bliver totalt renoveret.
Der vil være i alt 5 aflastningspladser pladser 3 på DTE og 2 på 
rehabiliteringsafd.

Sygeplejeklinikker: Kan de udnyttes bedre ? borgere bliver bedt om at 
kontakte klinikkerne, men det prøves at få borgerne til at benytte det. Der 
er mulighed for sårbehandling, medicin dosering, øjendrypning, 
vejledning mm. Der er klinikker på Solgården, Østergården og De Tre Ege 
Klinikkerne har åbent på alle hverdage.
Der tænkes en fleksibilitet omkring åbningstid.

Akutteamet eksisterer ikke mere, men der skal være akuttilbud hvilket 
forventes i 2018. Der kigges på muligheder og det skal reformuleres og 
etableres igen.
Ældrerådet siger at Akkutteamet fungerede godt fra brugerside. Hanne 
siger at der var bl.a udfordringer omkring effekten derfor blev det sat i 
bero.

Pedersholm åbner de sidste 12 pladser 1.9.17.
Hanne ville gerne høre hvordan samarbejdet med omsorgscentrene er. 
Kommer på et senere møde hvor Hanne deltager.

2. Godkendelse af dagsorden og referat fra den 03.04.17
Godkendt.

3. Orientering fra formand
v/ Lise Lotte Due

Indbydelse til workshop vedr. tandplejen 15. maj kl. 13:30 -  15:00 på 
Østergården. Tilmeldingsfrist 10. maj til Lise-Lotte Tøttrup på mail 
ltoet@frederikssund.dk
Tilmeldt er Bent Jacobsen, Erik Nielsen og Christian Heiberg.
Afventer evt. svar fra Rigmor Nielsen, Vibeke Hansen og Jimmy Sarvad 
spørges.

Dialogmøde med VEL 1. juni kl. 8:15 - i mødelokale F6, Rådhuset 
Lise-Lotte Tøttrup henter Ældrerådet ved døren da Rådhuset har lukket. 
Punkter der evt. kunne tænkes at komme på dialogmødet:

Ældrerådsvala Vedtægtsændringer er ikke godkendt der 
har ikke været dialog.
Træninasfaciliteter Pedershave contra øvrige centre 
Klippekort til hjemmeboende
Puliemidler der overgår til bloktilskud søges beholdt på 
området.

Lise Lotte Due sender oplæg til punkter til Lise-Lotte Tøttrup.
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4. Økonomi
Ingen bem.

5. Sager til høring
Velfærdsudvalget, Sundhedsudvalget.

Ældrerådet har mailet høringssvar vedrørende SUN d. 27. april 
Høringssvar vedrørende VEL er mailet d. 2 maj. Er vedhæftet som bilag.

6. Møder som Ældrerådets medlemmer har deltaget i siden 
sidst

Bent: Valg brochure, foto rundtur i hele kommunen. Forsiden gerne foto 
af broen.
Nyborg strand repræsentantskabsmøde Lise Lotte, Benny, Christian og 
Bent deltog. Tyra Frank bød velkommen, Bertel Haarder festtaler, ny 
formand Erik Stagsted. Der var forskellige workshops med værdighed 
som gennemgående tema.
Nordgruppen Lise Lotte og Bent har deltaget i møde, her var bl.a. indlæg 
fra Gribskov hvor der blev fortalt om demens.

7. Orientering fra fagudvalg
Fritidsudvalget 
Teknisk Udvalg 
Uddannelsesudvalget 
Vækstudvalget

8. Opstillingsmøder
Frederikssund: Tirsdag d. 16. maj kl. 14:00 i Elværket, Ved Kirken 6. 
Praktisk: indkøb, borddækning kage mm. Vibeke og Christian 
Ole har taget kontakt til adskillige mennesker for at gøre reklame for 
opstillingsmøder.
Lise-Lotte Tøttrup kontakter Elværket for at høre om der er lærred og 
fremviser.
Fotograf Kennet Jensen deltager på 1. møde

Jægerspris: Torsdag d. 18. maj kl. 14:00 i Mødestedet, Vinkelvej 6. 
Rigmor står for det praktiske, Der er lærred på stedet

Skibby: Tirsdag d. 23. maj kl. 14:00 i Gymnastiksalen, Nyvej 7 
Lise Lotte Due står for det praktiske.
Der er aftalt samarbejde med Servicekorps v/ Lars Kærgård Larsen om 
opstilling af borde og stole.
Der er lærred på stedet.

Slangerup: Torsdag d 1. juni kl. 14:00 i Akt.huset, Kannikestræde 2C 
Bent har styr på det praktiske

9. Næste møde
29. maj på omsorgscenteret Solgården, Slangerup 
Oplæg fra Centerleder Marianne Broby Andersen
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10. Eventuelt
Mail fra borger der ønsker en tidligere annoncering vedr. 
opstillingsmøderne til Ældrerådsvalg.

Lokale til stemmeoptælling 22. maj 2017 er i orden (Rigmor) Mødestedet, 
Vinkelvej 6.
Tidspunkt for valghandling d. 21. november er kl 8:00 -  20:00
Der er 6 afstemningsområder hvor Ældrerådet skal sørge for bemanding.
Administrationen har været i dialog med valgsekretariatet vedr. opstilling i
valglokalerne.

Der skal tænkes på et fælles arrangement for ældrerådet, hvilket tages 
op på et senere møde.
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